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Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska,              

z dnia 15.02.2021 r. od godz. 13:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr Mądrzyński, radna Anna Banaszek, radna 

Maria Wolsztyńska, radna Aleksandra Lubońska, Sołtys Sołectwa Zielonka Tomasz 

Konieczyński, Asystent Inspektora Nadzoru w Referacie Inwestycji Anna Bromka.  

Posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski, który powitał wszystkich radnych 

uczestniczących w posiedzeniu komisji, odczytał informację o ochronie danych osobowych  

i przedstawił tematykę posiedzenia. 

Tematyka: 

1. Informacja Wójta Gminy Białe Błota w sprawie wykonanych inwestycji w roku 2020, 

2. Plan realizacji budowy oświetlenia na rok 2021, 

3. Materiały na sesję, 

4. Wolne wnioski, pytania.  

Ad. 1. Informację przedstawiła Anna Bromka Asystent Inspektora Nadzoru w Referacie 

Inwestycji wskazując, że w roku 2020 w miarę możliwości zrealizowano wszystkie inwestycje. 

W tym celu wydatkowano wszystkie środki zabezpieczone na ten cel w ubiegłym roku, co 

zostanie przedstawione w formie sprawozdania pod koniec I kwartału  2021 r.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał o procent wykonania inwestycji do 

założeń. 

Anna Bromka odpowiedziała, że nie posiada jeszcze takich informacji. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał, czy zdarzyły się  ponadnormatywne 

utrudnienia bądź sytuacje, które opóźniły inwestycje.  

Anna Bromka odpowiedziała, że w przypadku jednej inwestycji przy ul. Cukrowej został 

opóźniony proces projektowania ze względu na  podział jednej z działek.  W przypadku  

pozostałych inwestycjach nie było problemu.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, iż posiada  informację, że  ulica 

Cedrowa, która dostała dofinansowanie ma nie rozwiązanej sytuacji z mediami.  

Ad. 2 

Anna Bromka poinformowała, że zostały zebrane wszystkie wnioski, które pojawiły się w 

ostatnim półroczu na opracowanie projektów oświetlenia od mieszkańców, sołtysów i 

radnych. Dokonano wizji lokalnych na terenie sołectw. Stwierdzono zasadność 

projektowania oświetlenia w większości zaproponowanych miejsc, kryteriami wyboru był 

głównie stopień zabudowy terenu, ruchliwość na danej ulicy. Obecnie nie została ustalona 

konkretna lista oświetlenia przeznaczonego do budowy, ponieważ w pierwszej kolejności 

zaplanowane jest przeprowadzenie postępowania przetargowego na projekty oświetlenia. 

Budowa oświetlenia na rok budżetowy zostanie ustalona w ramach posiadanych projektów, 

zostaną wybrane ulice i punkty świetlne, które są priorytetowe. Anna Bromka przedstawiła 

listę ulic, które będą rozpatrywane pod kątem projektowania oświetlenia, są to: 

- Sołectwo Białe Błota: Ulica Kolejowa od ulicy Sosnowej do ul. Kolejowej do stacji kolejowej 

Jasiniec, skrzyżowanie ulicy Centralnej z ul. Czerską, przejście dla pieszych na ul. Centralnej  

od strony szkoły, przejście dla pieszych na ul. Czerskiej od strony Kościoła.  
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-Sołectwo Kruszyn Krajeński: Ulica Topolowa od ul. Sosnowej do ul. Lipowej tj. 640 m, 

uzupełnienie oświetlenia ulicy Lipowej od ulicy Topolowej do ul. Białobłockiej- 1500 m, ulica 

Jasna od ul. Łąkowej do ul. Zacisznej, odcinek ulicy Jasienieckiej od Grabowej do  

ul. Słonecznej.  

-Sołectwo Ciele: Ulica Wspólna od ul. Wesołej do ul. Wspólnej 18, ul. Niezapominajki- 220 m. 

-Sołectwo Zielonka: Ulica Świerkowa od ul. Gruszowej do ul. Kieleckiej, ul. Maślakowa,  

ul. Alternatywy i ul. Kielecka od ul. Jodłowej do ul. Alternatywy. Ulica Orzechowa od  

ul. Biznesowej do ul. Laskowej i ul. Laskowa do ul. Okrężnej, skrzyżowanie ulicy Zielonej z  

ul. Laskową – oświetlenie punktowe, skrzyżowanie ulicy Zielonej z ulicą Morelową- 

oświetlenie punktowe, skrzyżowanie ulicy Zielonej z ul. Koperkową- oświetlenie punktowe. 

-Sołectwo Prądki: Ulica Pomiarowa od ul. Zagajnikowej do ul. Pomiarowej 11- 160 m. 

-Sołectwo Przyłęki: Ulica Przysieckiego od posesji nr 20 do przystanku autobusowego przy 

skrzyżowaniu z ul. Biznesową oraz do pierwszego przystanku autobusowego na ul. 

Biznesowej. Ulica Usługowa, ul. Cicha uzupełnienie oświetlenia przy posesji nr 10 i nr 21. 

Ulica Zachodnia uzupełnienie oświetlenia od ul. Siedlisko do ul. Zgodnej.  

-Sołectwo Łochowo: Ulica Wypoczynkowa, oświetlenie kładki ulicy Niedźwiedziej i  

ul Łochowskiej od ul. Niedźwiedziej do przystanku autobusowego  w kierunku Murowańca. 

Ulica Promykowa  na odcinku od ul. Jesiennej do ul. Grabowej. Ulica Wiosenna na odcinku 

od posesji nr 6 do nr 12, ul. Piaskowa, ul. Nektarowa, ul. Bartnicza na odcinku od ul. 

Kwiatowej do ul. Gościnnej.  

-Sołectwo Łochowice: Szosa Nakielska od ul. Akacjowej do ul. Sielankowej oraz Szosa 

Nakielska od ul. Ptasiej do ul. Ślesińskiej.  

-Sołectwo Lisi Ogon: Przejście dla pieszych ul. Potulicka, ul. Wyczynowa – oświetlenie 

punktowe.  

-Sołectwo Murowaniec: Ulica Sowia i ul. Dzięcioła na odcinku od ul. Sowiej do ul. Jastrzębiej. 

Ulica Orla, ul. Kormorania, ul. Szkolna na odcinku od ul. Albatrosa do ul. Kormoraniej.  

-Lipniki: Ulica Malinowa,  

-Drzewce: Ulica Długa od ul. Drzewieckiej do przystanków autobusowych w kierunku 

Murowańca.  

Opracowanie projektów i budowa z funduszu sołeckiego w Lisim Ogonie ulica Startowa oraz 

w Łochowie ul. Żeglarska, ul. Kasztanowa i ul. Zawiła.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski prosił o przekazanie przedstawionej informacji 

w formie pisemnej do Biura Rady Gminy. Pytał czy przedstawiona informacja dotyczy lamp 

do zaprojektowania, czy są to lampy w projekcie budów.  

Anna Bromka odpowiedziała, że są to lampy do zaprojektowania i ewentualnej budowy w 

ramach posiadanych środków finansowych. Przedstawione propozycje to przewidywane 

projekty na rok 2021  

Radny Zbigniew Moroz pytał o ul. Hodowlaną w Białych Błotach wskazując, że  znajduje się 

tam odcinek gdzie nie ma oświetlenia.  

Anna Bromka przekazała, że podczas dokonanej wizji lokalnej ta ulica nie była ujęta do 

projektowania. 

Radny Piotr Mądrzyński zwrócił uwagę na zbyt wczesne włączanie  oświetlenia ulicznego na 

terenie gminy. Prosił o weryfikacje włączania i wyłączania oświetlenia.   
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Radna Ilona Nowakowska pytała o ul. Drzewiecką w Drzewcach i czy oprócz ul. Malinowej w 

Lipnikach zostały zgłoszone inne ulice do oświetlenia.  

Anna Bromka mówiła, że ul. Drzewiecka jest na etapie projektowania. Przekazała, że w 

Lipnikach została zgłoszona do rozważnie w kolejnych latach ulica Owocowa.  

Radna Anna Banaszek pytała, czy zostało uwzględnione oświetlenie na ul. Słonecznej. 

Anna Bromka przekazała, że nie ma informacji na temat oświetlenia tej ulicy.  

Ad. 4 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że wpłynęła petycja mieszkańców 

miejscowości Zielonka w sprawie ulic: Borowikowa, Leśny Zakątek, Maślakowa, Kurkowa, 

Grzybowa, Koźlakowa, Rydzowa dotycząca budowy ul. Borowikowej w Zielonce.  Następnie 

odczytał treść petycji.  

W dalszej części posiedzenia komisji  głos zabrał Sołtys Sołectwa Zielonka p. Tomasz 

Konieczyński, który poinformował, że w dniu 24.12. uprawomocnił się projekt  

ul. Borowikowej. Po uprawomocnieniu projektu wywiązała się dyskusja i pytanie, czy środki 

w wysokości 500 000 zł poza kwotą 1 000 000 zł na ulicę Jaworową powinny został 

przeznaczone w pierwszej kolejności na ul. Rumiankową. Wnioskowano do Przewodniczącej 

Komisji Budżetu i Finansów, aby dokonać przesunięcia środków przeznaczonych na Zielonkę -

kwoty 500 000 zł, w celu dokonania przesunięcia  budżetu na I etap budowy  

ul. Borowikowej. Sołtys Sołectwa Zielonka prosił radnych o przychylność podczas głosowania 

na rzecz wniosku. Temat ul. Borowikowej  jest od 5 lat dyskutowany na zebraniach wiejskich. 

Ulica Borowikowa ma 980 m, drogą tą jeździ autobus szkolny. Sołtys Sołectwa Zielonka 

wspólnie z Radą Sołecką podjęli decyzję, aby wnioskować o przesunięcie środków na budowę 

I etapu ul. Borowikowej.   

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski odczytał treść uzasadnienia pisma dotyczącego 

ulicy Rumiankowej i ul. Borowikowej w Zielonce. Pytał, czy sołectwo Zielonka zakłada 

budowę drogi od asfaltu do ul. Leśny Zakątek.  

Sołtys Sołectwa Zielonka p. Tomasz Konieczyński stwierdził, że merytorycznie głównym 

celem jest zabezpieczenie wjazdu w głąb osiedla.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że na sołectwo Zielonka została 

przeznaczona kwota 350 000 zł. Mówił, że zgłosił do realizacji ul. Rumiankową i nie chciałby 

aby mieszkańcy ul. Borowikowej odnieśli wrażenie, że zostali pominięci, ponieważ kwota 

350 000 zł nie zabezpieczy inwestycji szacowanej na 3 mln zł. Ponadto  jedna z mieszkanek 

musi oddać część swojej działki na budowę ul. Borowikowej. Z ustaleń wynika, że w pierwszej 

kolejności ma być wykonana ul. Orzechowa, następnie ul. Borowikowa. Obecnie zmieniła się 

sytuacja -ul. Borowikowa posiada projekt, a ul. Orzechowa zostanie skończona w lipcu. 

Radny Piotr Mądrzyński pytał, czy projekt ul. Borowikowej został podzielony na etapy, czy 

przewidziany jest do realizacji w całości.  

Sołtys Sołectwa Zielonka p. Tomasz Konieczyński odpowiedział, że obecnie jest jeden projekt.  

Radny Piotr Mądrzyński proponował, aby na ten cel przeznaczyć całą kwotę i wykonać 

zadanie w całości, natomiast ul. Borowikową  wpisać do WPF. Proponował nie przesuwać 

środków w sołectwie Zielonka. 

Sołtys Sołectwa Zielonka p. Tomasz Konieczyński przekazał, że na zebraniach wiejskich w 

ogóle nie dyskutowano na temat ul. Rumiankowej. W momencie tworzenia budżetu nie 

istniał gotowy projekt ul. Borowikowej. Stwierdził, że ogólnie mało środków przeznaczanych 
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jest na sołectwo Zielonka. Wspomniał, że na pismo Przewodniczącego Rady Gminy p. Jacka 

Grzywacza  sołtysi zostali zobowiązani do wskazania strategicznych inwestycji. Sołectwo 

Zielonka wskazało kluczowe inwestycje takie jak: ul. Orzechowa, ul. Borowikowa i ul. Długa 

jako niezmienne, priorytetowe drogi w Zielonce.  

Radny Piotr Mądrzyński stwierdził, że już w 2010 roku dyskutowano na temat  

ul. Rumiankowej. 

Radny Sławomir Ruge odniósł się do planowanych zmian w budżecie dot. zmiany budowy 

ul. Rumiankowej na ul. Borowikową. Stwierdził, że budżet został uchwalony i wyraził 

zdziwienie, że ta kwestia jest dyskutowana. Wszystkie inwestycje zaplanowane w roku 

obecnym były zgodne z przedkładanymi wnioskami, które były na etapie budowy projektu 

budżetu na rok obecny. Na etapie prac komisji nie było wniosku w sprawie budowy  

ul. Borowikowej. Biorąc pod uwagę sytuację finansową gminy dot. m. in. zwrotu podatku do 

RZI, stwierdził że są to działania chaotyczne wprowadzające możliwość roszczeń ze strony 

innych sołectw czy radnych poszczególnych sołectw, którzy również przenosząc środki 

chcieliby wybudować inną ulicę. Reasumując stwierdził, że realizowałby budżet zgodnie z 

uchwalonym budżetem na sesji i nie wprowadzałby żadnych zmian.  

Radny Zbigniew Moroz stwierdził, że ul. Rumiankowa była omawiana w Radzie Gminy w 

2008 roku. Pytał dlaczego planuje się wycofanie realizacji tej ulicy. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski stwierdził, że jest przeciwny sytuacji, aby 

mieszkańcy jakiegokolwiek sołectwa mieliby być skierowani przeciwko sobie.  

Sołtys Sołectwa Zielonka p. Tomasz Konieczyński odniósł się do wypowiedzi radnego 

Sławomira Ruge, który użył określenia „chaos”. Mówił, że w żadnym wniosku kierowanym do 

Wójta Gminy, czy do Przewodniczącego Rady nie było wzmianki  o ul. Rumiankowej, a był 

projekt ulic Orzechowej, Długiej, Borowikowej jako kluczowych inwestycji dla mieszkańców 

Zielonki. Stwierdził, że nie jest to głos przeciwko mieszkańcom ul. Rumiankowej. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski poddał pod głosowanie wniosek mieszańców 

Zielonki z ulicy Borowikowej, ul. Leśny Zakątek, ul. Maślakowej, ul. Kurkowej, ul. Grzybowej, 

ul. Koźlakowej,  ul. Rydzowej w sprawie budowy ulicy Borowikowej w Zielonce w związku z 

przewidzianym w budżecie gminy zadaniem majątkowym na rok 2021 pod tytułem: „Projekt 

i budowa ul. Rumiankowej w Zielonce na kwotę 500 000 zł”. Mieszkańcy wnoszą   

o dokonanie autopoprawki, przesunęcia ww. kwoty na rozpoczęcie budowy w 2021  

ul. Borowikowej w Zielonce.  

Głosowanie „za”: 0 głosów  

Przeciw- radna Ilona Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr Mądrzyński  

Głos wstrzymujący: radny Łukasz Wyszomirski  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że analizował tą sytuację z 

prawnikiem, który stwierdził, że na podstawie tak sformułowanego wniosku nie wolno 

radnemu Łukaszowi Wyszomirskiemu zabierać głosu, gdyż po raz kolejny zostanie oskarżony 

o stronniczość.  

Następnie Przewodniczący komisji rozpoczął dyskusję na temat petycji mieszkańców ulicy 

Lwiej w Łochowie. Przekazał, że wspólnie z radną Anną Banaszek, radną Katarzyną Tomicką i 

sołtysem Sołectwa Łochowo Sebastianem Tomickim  dokonano wizji lokalnej.  Mieszkańcy 

przedstawili problematykę ulicy Lwiej, która na wjazdowym odcinku jest bardzo wąska, nie 

spełnia standardów i jest niebezpieczna.  
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Radna Anna Banaszek mówiła, że mieszkaniec ul. Lwiej przekazał, że na ww. ulicy jest 

niebezpieczny  dojazd, droga jest wąska, a na środku drogi stoi stary drewniany słup 

energetyczny.   

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski proponował, aby dokonać analizy i złożyć 

wnioski w sprawie ww. ulicy.  

Wnioskował o  poszerzenie ulicy od strony wjazdu po prawej stronie, co wiązałoby się z 

analizą możliwości wykupu działki po prawej stronie, utwardzeniem  ulicy na odcinku 

usytuowanego betonowego płotu, ustawieniem lustra na wysokości wjazdu w ul. Lwią z ulicy 

Sosnowej. Wycięciem zbędnego słupa elektrycznego.  

Poddał pod głosowanie przedstawiony wniosek. 

Głosowanie 4 radnych „za” : radna Ilona Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr 

Mądrzyński,  radny Łukasz Wyszomirski  

W kolejnej części posiedzenia komisji dyskutowano na temat pisma złożonego przez prezes 

Spółki ZWiUK w sprawie przeznaczenia parkingu na wysokości działki nr 44/66 na parking dla 

klientów i pracowników ZWiUK. Pismo zostało adresowane do Wójta Gminy, w odpowiedzi 

Wójt Gminy zastosował przepis prawny dotyczący zajęcia pasa drogowego na prawach 

wyłączności. Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski stwierdził, że nie jest to 

odpowiedzi paragraf, który można by zastosować do ww. sytuacji. Zgodnie z odpowiedzią 

Wójta, ZWiUK musiałby opłacać roczny abonament w wysokości 750 000 zł. Przewodniczący 

Komisji proponował, aby parking znajdujący się przy siedzibie ZWiUK przeznaczyć wyłącznie 

dla pracowników ZWiUK, natomiast znaleźć inne miejsce na ul Betonowej w celu 

wyznaczenia miejsc parkingowych.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski zaproponował, aby zawnioskować do Wójta 

Gminy o rozpoczęcie prac zmierzających do ustanowienia parkingu przy budynku  ZWiUK na 

ul. Betonowej dla pracowników i petentów spółki w dniach od poniedziałku do piątku w 

godzinach od 6.00 do 16.00.   

Głosowanie 4 radnych „za” : radna Ilona Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr 

Mądrzyński,  radny Łukasz Wyszomirski  

Radna Aleksandra Lubońska zwróciła uwagę, że ZWIUK obsługuje pogotowie techniczne 

wodno- kanalizacyjne. Mówiła, że była awaria na ul. Betonowej o godz. 14.00, po 

zawiadomieniu pogotowia otrzymała informacje, że do zgłoszonej awarii pracownicy pojawią 

się o godz. 21.00,  bo o tej godzinie rozpoczynają pracę. Pytała na jakich zasadach działa 

pogotowie techniczne.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski stwierdził, że to pytanie należy skierować do 

prezes ZWIUK.  

Następnie dyskutowano na temat zakupu specjalistycznego samochodu WOMA do 

udrażniania kanalizacji. Samochód w ogólnej opinii byłby relatywnie tanią odpowiedzią na 

problemy kanalizacji w Łochowie. Przewodniczący Komisji przekazał, że ZWIUK przedstawił 

merytoryczną i ekonomiczną  analizę  zakupu ww. pojazdu, którego koszt wynosi około 2 mln 

zł. Spółka planuje pozyskać pojazd w drodze leasingu długoterminowego.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski prosił o informację na temat spółki Remondis. 

Proponował, aby komisja skierowała zapytanie do Wójta Gminy na jakim etapie są 

prowadzone rozmowy w sprawie oferty firmy Remondis. 
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Wspomniał, że mieszkaniec Łochowa  wielokrotnie wnosił o czyszczenie studzienek 

chłonnych. Zakup samochodu WOMA pozwoliłby na udrożnienie  studzienek chłonnych. 

Radna Maria Wolsztyńska prosiła, aby Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska  zajęła się tematem jakości powietrza w Gminie Białe Błota. Wnioskowała o 

zaproszenie na posiedzenie komisji przedstawicieli referatu ochrony środowiska w celu 

omówienia  ww. tematu. Proponowała, aby przeprowadzić dyskusję na temat jakości 

powietrza  na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy wraz z przedstawieniem  

sprawozdania na temat działań podejmowanych przez Urząd Gminy w sprawie smogu.  

Radna Maria Wolsztyńska mówiła o śmieciach zalegających na posesji przy ul. Cynowej. 

Stwierdziła, że gminna winna na swój koszt wywieźć śmieci, a następnie dochodzić od 

właścicieli kwoty za usługę. 

Radna Aleksandra Lubońska prosiła o przedstawienie informacji na temat realizacji projektu  

dofinansowań otrzymanych przez mieszkańców na wymianę ogrzewania.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że  były kierowane pisma z Urzędu 

Gminy  do właściciela posesji przy ul. Cynowej. Z uzyskanych  informacji wynika, że na 

decyzję administracyjną  w sprawie opróżnienia garażu przy tej posesji właściciel się odwołał. 

Radna Aleksandra Lubońska prosiła o podanie informacji na temat obwodnicy.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski poinformował, że koncepcja budowy obwodnicy 

była związana z budową ronda turbinowego. Wówczas zadecydowano o przyznaniu środków  

na budowę ronda turbinowego, co miało w konsekwencji wpłynąć na wybudowanie 

koncepcji obwodnicy sołectwa Białych Błot. Przekazał, że z  informacji od Wójt Gminy Anny 

Jankowskiej -Cepak prace nad koncepcją  trwają. Proponował, aby komisja złożył wniosek w 

tej sprawie.  

Radna Aleksandra Lubońska prosiła również o złożenie wniosku przez komisję w sprawie 

ulicy Białej.  

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: 

A.Cabańska 

 

Przewodniczący Komisji 

      Łukasz Wyszomirski  

 

 

 

  

 

 


